

亞洲大學 財務金融學系 碩士班課程規劃表 (113學年度入學適用)

Master Program Curriculum Plan for Department of Finance, Asia University
(Applicable for Fall 2024 Enrollees)

畢業總學分：36 學分

校課程委員會通過次別：1124

Credits of Graduation：36

Approved in the 1124 University Curriculum Committee meeting

類別 Category	科目名稱 Course Title	英文名稱 English Title	修課 年級 Year of the Program	修課 學期 Semester	學分數 Credits	每週上課時數 Hours per week			備註 Remarks
						講授 Lecture	實作(驗) Practice (laboratory)	實習 Intern	
(3) University Required Credits 校定必修3學分	碩士論文	Thesis	二 2 nd	上 1 st	3	3	0	0	研究型 Research Courses
	公司理財	Corporate Finance	一 1 st	上 1 st	3	3	0	0	研究型 Research Courses
	元大金融講堂- 智慧金融	Yuanta Financial Lecture Series	一 1 st	上 1 st	3	3	0	0	實務型 Practical Courses
(9) Required Credits 必修9學分	投資管理	Investment Management	一 1 st	上 1 st	3	3	0	0	研究型 Research Courses
	衍生性金融商品	Financial Derivatives	一 1 st	下 2 nd	3	3	0	0	實務型 Practical Courses
	金融機構與市場	Financial Institutions and Markets	一 1 st	下 2 nd	3	3	0	0	研究型 Research Courses
(24) Elective Credits 選修24學分	計量分析	Quantitative Analysis	一 1 st	下 2 nd	3	3	0	0	研究型 Research Courses
	行為財務學	Behavioral Finance	一 1 st	下 2 nd	3	3	0	0	研究型 Research Courses
	固定收益證券	Fixed Income Securities	一 1 st	下 2 nd	3	3	0	0	實務型 Practical Courses
	財務實證方法	Empirical Methods in Finance	二 2 nd	上 1 st	3	3	0	0	實務型 Practical Courses
	國際財務管理	International Financial Management	二 2 nd	上 1 st	3	3	0	0	實務型 Practical Courses
	財金風險管理	Financial Risk Management	二 2 nd	上 1 st	3	3	0	0	實務型 Practical Courses
	金融科技專題	Topics in Financial Technology	二 2 nd	下 2 nd	3	3	0	0	實務型 Practical

									Courses
	金融大數據分析	Financial Big Data Analysis	二 2 nd	下 2 nd	3	3	0	0	實務型 Practical Courses

註記：

Note:

- 一、學生需透過「臺灣學術倫理教育資源中心」線上平台修習指定課程 6 小時，並於課程總測驗成績達及格標準，始得申請學位考試。

Students are required to take 6 hours of designated courses through the online platform of the Center for Taiwan Academic Research Ethics Education and pass the final course examination before applying for the degree examination.

- 二、學生申請學分抵免經本系課程委員會審議通過後，至多能抵免 6 門(18學分)碩士班學分班之課程(含他(校)系碩士班多元跨域選修課程，惟至多可認列9學分)。

Upon approval by the departmental curriculum committee, students may apply for credit for up to 6 courses (18 credits) of the master's degree program (including multiple interdisciplinary electives of master's degree programs of other departments, but a maximum of 9 credits may be recognized).

- 三、學生含碩士論文應修畢 36 學分(含)以上始能畢業，其中含院必修 3 學分、系必修 9 學分、系選修及多元跨域選修課程 24 學分，始得畢業。

Students must complete at least 36 credits (including the master's thesis), including 3 credits of college required courses, 9 credits of department required courses, and 24 credits of departmental elective courses and multi-disciplinary elective courses before graduation.

- 四、有關學生申請學分抵免，係依「亞洲大學學分抵免及編級作業規定」及「亞洲大學財務金融學系碩士生申請學分抵免作業規定」辦理。

The application for credit transfer will be handled in accordance with the “Regulations for Credit and Grading” and the “Regulations for Credit Application for Master's Degree Students of the Department of Finance and Economics, Asian University”.

系所主管簽章：

學院院長簽章：